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La discuții au par-
ticipat 80 de persoa-
ne, printre care primari, 
consilieri locali din 24 
de localități, președinți 
de consilii județene sau 
reprezentanți din 10 
județe, dar și parlamen
tari. Hubert Thuma, 
președintele Consiliu-
lui Județean Ilfov a apre-
ciat că ”este important 
să învățăm unii de la 
alții, pentru că toți avem 
aceeași problemă. Noi, la 
Ilfov, ne bazăm în tot ce 
ține de protecția anima-
lelor pe trei piloni: steri-
lizare în masă, educație, 
adopție. Dacă vrem să fa-
cem bine pentru oameni 
și pentru animale, e nevo-
ie să ne așezăm la aceeași 
masă, instituții și societa-
te civilă. Le mulțumesc 
partenerilor noștri! Îm-
preună am reușit să ste-
rilizăm gratuit până acum 
peste 10.500 de anima-
le”. Iar reprezentanții 
Protecției Animalelor Ilfov 
leau prezentat invitaților 
12 proiecte de succes în 
județ, care pot fi imple-
mentate peste tot. ”Vor-
bim despre 12 proiecte al 
căror scop, direct ori indi-
rect, este reducerea nu-
mărului de animale de 
pe străzi. Am oferit stick
uri cu documentația din 
spatele celor 12 proiec-
te. Trebuie să învățăm să 
ne ajutăm și să nu ne mai 
fie rușine să preluăm de 
la alții”, a declarat Hilde 

Tudora, director Protecția 
Animalelor CJ Ilfov.

Peste jumătate din 
numărul câinilor 
din gospodăriile 
ilfovene sunt 
sterilizați

În cadrul dezbaterii 
de la Palatul Parlamentu-
lui au fost prezentate și re-
zultate preliminare ale re-
censământului câinilor și 
pisicilor, proiect pilot reali-
zat în perioada 31 octom-
brie  2 noiembrie 2024 în 
14 localități ilfovene: Nuci, 
Snagov, Periș, Balotești, 
Buftea, Chiajna, Clinceni, 
Bragadiru, Dărăști, Vi-
dra, PopeștiLeordeni, Gă-
neasa, Stefănești, Petră-
chioaia. Acest recensă-
mânt a fost coordonat de 
dr. Amit Chaudari, iar toa-
te datele sunt verificate și 
analizate de experții Hu-
mane Society Internatio-
nal. ”În județul Ilfov, es-
te clar că oamenii își iu-
besc animalele de compa-
nie. În ciuda unor provo-
cări precum abandonarea 
câinilor în sate, locuitorii 
țin cu adevărat la anima-
le, majoritatea luândule 
în casele lor. Cu 65% din 
gospodării care dețin câi-
ni și 38% care dețin pisici, 
compasiunea pentru ani-
male este profund înrădă-
cinată aici. În plus, apro-
ximativ 60% dintre câini 
sunt deja sterilizați  o ci-

fră care va crește cu spri-
jinul continuu al Consiliu-
lui Județean Ilfov. Întă-
rirea legăturii omanimal 
și sprijinirea proprietari-
lor de animale de com-
panie cu asistență vete-
rinară primară, servicii 
de sterilizare și progra-
me de educație umanitară 
în școli și comunități sunt 
esențiale pentru o schim-
bare durabilă și plină de 
compasiune și vor ajuta la 
rezolvarea problemei câi-
nilor fără stăpân din Ro-
mânia”, a precizat Amit 
Chaurdhari  director al 
departamentului de Moni-
torizare, Evaluare și Anali-
ză, Humane Society Inter-
national. 

”Nu există bunăsta-
re pentru animale un-
de nu există compasiune 
pentru oameni. Animale-
le fără stăpân sau năs-
cut în curtea cuiva și ci-
neva nu șia făcut dato-
ria. Reducerea în mod 
uman a populațiilor de 
câini și pisici fără stăpân 
și îmbunătățirea sănătății 
și bunăstării acestora ne-
cesită intervenții adaptate 

la nivel local, susținute de 
date și analize continue. 
Asta am făcut și în Ilfov, 
alături de echipa abso-
lut extraordinară a Consi-

liului Județean și de cole-
gii noștri veniți special din 
Canada și SUA, dr. Amit 
Chaudari și Kerry Zales-
ky: am cules date pentru 

ca programele de gestio-
nare a animalelor de com-
panie să fie gândite și im-
plementate în cel mai efi-
cient mod posibil”, a spus 
Andreea Rosetti, director 
de țară  Humane Society 
International.

Reamintim că Direcția 
Protecția Animalelor Ilfov 
și Humane Society Inter-
national sunt parteneri 
întrun proiect prin care 
oferă acces la servicii ve-
terinare gratuite câinilor și 
pisicilor din zone defavo-
rizate.

EVENIMENT
O nouă premieră națională, marca Protecția Animalelor Ilfov

Masă rotundă cu exemple de bune practici în 
gestionarea problemei animalelor de pe străzi

 Ilfov - ”județ pozitiv” la capitolul 
bunăstarea animalelor

Direcția Protecția Animalelor Ilfov împreună 
cu organizația Humane Society International, 
cu program la nivel mondial pentru 
protejarea și bunăstarea animalelor, au 
organizat săptămâna trecută, la Palatul 
Parlamentului, dezbaterea cu tema ”Eficiență 
și umanitate - cum gestionăm corect 
problemele dintre oameni și animale”, masă 
rotundă pentru autoritățile locale din județele 
învecinate Ilfovului.

Carmen ISTRATE

Recent, județul Ilfov s-a înfrățit simbolic cu Bangkok, capitala Thailandei, și Cape 
Town, capitala legislativă a Africii de Sud, la Forumul Urban Mondial, Ilfov fiind 
recunoscut drept ”județ pozitiv” pentru schimbările făcute în materie de bunăstarea  
animalelor. Forumul Urban Mondial s-a desfășurat la Cairo, în Egipt, în perioada 
4-8 noiembrie și, pentru prima dată, în cadrul reuniunii internaționale au avut loc și 
seminarii pe tema protecției animalelor. Unul dintre cei trei vorbitori la acest capitol, 
alături de un reprezentant al Greciei și altul al Africii de Sud, a fost Anca Stoenescu, 
șef Serviciu Protecția Animalelor, din cadrul CJ Ilfov. ”Am prezentat proiectele 
noastre și am vorbit despre sterilizarea animalelor, ca formă de a opri înmulțirea 
necontrolată, despre educație, inclusiv în școli și despre cel mai cunoscut proiect 
al nostru, cel preluat în nouă țări, cu fotbaliști care intră pe teren cu căței în brațe 
pentru adopție. În acel moment, consilierul pe siguranță și securitate din Cape Town, 
a intervenit și a anunțat că și echipa locală de rugby ne va prelua modelul”, ne-a 
dezvăluit Anca Stoenescu. 
Forumul care s-a desfășurat la Cairo este organizat de UN Habitat, program prin 
care Națiunile Unite promovează comunitățile sustenabile, cu grijă și respect față de 
mediu, de oameni și de animale. În prezentarea din cadrul forumului, organizatorii 
au arătat că ”Ilfov este un exemplu pentru modul în care autoritatea locală poate 
îmbunătăți situația animalelor și pentru cum gestionează populația de câini și 
pisici fără stăpân, prin implicare socială și cu ajutorul partenerilor din ONG-uri”. 
”Această distincție ne obligă să fim mai buni. Nu am fi ajuns aici fără sprijinul 
partenerilor noștri și le mulțumim pentru asta! Continuăm să facem din Ilfov un 
județ mai bun pentru oameni și prietenos cu animalele. Și eu mi-aș dori să nu mai 
văd câini pe străzi, dar pentru asta trebui să înțelegem că nu trebuie să îi mai lăsăm 
să se înmulțească. Așa apar puii nedoriți, care ajung apoi pe străzi”, a declarat 
președintele CJ Ilfov, Hubert Thuma.

Județul Ilfov, recunoscut la nivel mondial pentru abordarea 
eficientă la capitolul protecția animalelor 


